

SUBJECT & MASTER
OPS -

PRIME MINISTER'S
PERSONAL MESSAGE
SERIAL NO. T2188/89.

Translation

Federal Republic of Germany
The Federal Chancellor

Bonn, 14 December 1989

Dear Prime Minister, dear Margaret,

I wish you a happy Christmas and a prosperous and peaceful 1990.

This last year has been of outstanding importance for Europe's development. Together with our partners we successfully advanced the economic and political integration of the European Community as a model of the free association of European nations.

At the same time we are witnessing radical changes in Central, Eastern and South-Eastern Europe, which confront the European Community with new, major challenges but simultaneously hold out the prospect of a Europe marked by common freedom, human rights and self-determination.

Precisely this prospect requires of us an even stronger commitment to Europe. In a future peaceful order in Europe we shall also have the chance to overcome the division of Germany.

I would like to thank you for your friendship and solidarity during the last year.

Yours sincerely,
(sgd) Helmut Kohl

The Rt.Hon. Margaret Thatcher, M.P.
Prime Minister of the United Kingdom
of Great Britain and Northern Ireland
London

BUNDESREPUBLIK DEUTSCHLAND
DER BUNDESKANZLER

Bonn, den 14. Dezember 1989

Ihrer Exzellenz
Frau Margaret Thatcher, MP
Premierminister des Vereinigten
Königreichs Großbritannien und Nordirland
London

*Sehr geehrte Frau Premierminister,
Liebe Margaret!*

Ich wünsche Ihnen ein frohes Weihnachtsfest und ein glückliches und friedvolles Jahr 1990.

Das zurückliegende Jahr war von herausragender Bedeutung für die Entwicklung Europas. Zusammen mit unseren Partnern haben wir die wirtschaftliche und politische Integration der Europäischen Gemeinschaft als Modell für einen freien Zusammenschluß europäischer Völker erfolgreich fortentwickelt.

Zugleich sind wir Zeugen tiefgreifender Veränderungen in Mittel-, Ost- und Südosteuropa, die die Europäische Gemeinschaft vor neue große Herausforderungen stellen, aber zugleich die Perspektive für ein gemeinsames Europa der Freiheit, der Menschenrechte und der Selbstbestimmung eröffnen.

Gerade diese Perspektive fordert uns zu einem noch nachdrücklicheren Eintreten für Europa auf. In einer künftigen europäischen Friedensordnung haben wir auch die Chance, die Teilung Deutschlands zu überwinden.

Für Ihre freundschaftliche Verbundenheit danke ich Ihnen.

*Mit freundlichen Grüßen
Helmut Kohl*